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 מזכירות החברה 

 1 עמוד

 פרוטוקול

 , מרכז שדה ויער, נס הרים  22/1ישיבת ועדת משנה לנוער בסיכוי מס' 

 02/09/2021חמישי, כ"ה אלול תשפ"א,  יום

 חברים: 
שמואל אילאיל קרן; אלישבע אנסבכר; דניאל אבידור; הוד בצר; ישראל מלאכי; ניסן צ'ליק; רונית בויטנר; 

 ליטוב 

 חסרים: 
 דוד פרץ; דוידי בן ציון; חיים מנחם; מוטי יוגב 

 משתתפים: 

נצר;  -אבי מוסן; אהרון בר; אילה כהן; אליהו גפני; בנימין בנימין; גידי אייזן; גלי סיטון; ליאורה כהן
 מוריה אברמוביץ'; קונוביץ קובי; שמעון אבוחצירה; שר שלום גרבי 

 סדר יום: 

 .1 סקירה כללית 

 תמצית דיון והחלטות: 

 .1 סקירה כללית 

 עיקרי הדיון: 

יו"ר הועדה, מר שמואל ליטוב, נתן סקירה בדבר התוכנית של נוער בסיכוי, כאשר מדובר בנערים  
באמצע וקצה הרצף שנפלטו מהמוסדות הרשמיים והקצין ביקור סדיר לא מצליח לאתר אותם ואין  

להם מענה סוציאלי מלשכת הרווחה והתדרדרו לסמים, ובקק"ל יש את האפשרות לשלב אותם  
ות וביערות הקיימים בפריסה ארצית רחבה, בבינוי קל של ספסלים או בעבודות של ניווט  בעבודות בגינ 

והובלת טיולים וסיורים, גינון וייעור ושמירה, ולפתח את זה לשבילי אופניים ואותם נערים ישכירו את  
האופניים וינהלו קיוסק בשטח או כל עסק חברתי אחר, שאין גוף אחר במדינה שיוכל לספק את  

יישובי מעוף להשתלב    52ודות הללו, גורמי המקצוע בחטיבת החינוך פנו בקול קורא לאותם העב
נענו בחיוב כאשר התהליך והמשוב ייבחן במדידה והערכה מול   25בתוכנית ולאתר את הנערים, מתוכם 

נציג הרשות, הפניות הן פתוחות ואין מועד נעילה, המטרה שכל ישוב גם שאינו ביישובי מעוף יוכל  
 להצטרף לתוכנית.  

מנהל אגף חינוך וקהילה, מר אבי מוסן, מדווח שכרגע ההצטרפות היא ע"פ התבחינים שנקבעו ביישובי  
מעוף, והמטרה לאשר תבחינים נוספים לצרף עוד ישובים. מנהל החטיבה, מר שר שלום ג'רבי, הוסיף  

ה נציג איך התנהלנו  שהכוונה לתת דיפרנציאלי ולא אחיד תקציבית כאשר בישיבת הועדה הקרוב
ותקצבנו וע"פ אלו קריטריונים, יו"ר הועדה שמואל ליטוב, המשיך בסקירה שהשאיפה לשת"פ עם  

גופים מפעילים עתירי ניסיון והאתגר לקחת את אותם נערים שנפלטו מהחברה והלימודים, ולתת להם 
בעון, נראיין את אותם  כלי עבודה להרוויח כסף ולפי חו"ד של הייעוץ המשפטי נעשה פיילוט אחת לר 

גופים ומידת ההתאמה לתוכנית וניתן להם תקצוב למספר נערים ובנק שעות שנקבל מחטיבת מפ"ק  
כאשר אנו בחינוך נשלים למעטפת של הסעות ארוחות ועובד סוציאלי, תוכנית כזו תעזור לנו גם מול  

יתאימו לאחר הניסיון שיש  הרשות עצמה שמחפשת עובדים בשכר מינימום לגינון ואותם נערים ונערות 
שפנו היו רלוונטיים והתקבלו   11גופים מתוך  9להם ואנחנו בחינוך נממן להם את התקורה למעטפת, 

ובכל זמן נתון ישנה אפשרות לשפר את ההצעה ולתת מענה לכולם לפי ניקוד מקומי ותבחינים שנקבעו  
ית משרד הרווחה לשעבר ציפי  בקול קורא. שר שלום ג'רבי מוסיף שהחטיבה מתייעצת עם סמנכ"ל 

 נחשון גליק המתמחה בנוער בסיכוי והיא הגורם המקצועי שמלווה של התוכנית.  
. מי  2. מי מבטח את אותם תלמידים שיוצאים לשטח, 1חבר הועדה מר דני אבידור, הציג מספר שאלות 

ורט וכדו' במקום  . האם אין עדיפות לממן להם צרכים אישיים כמו מחשב ונעלי ספ3מממן את הסעות, 
 כסף שעלולים לרכוש בו סמים,  

השיב יו"ר הועדה, התהליך הוא שמקבלים מחטיבת מפ"ק תשלום עבור בנק עבודות ושעות וחטיבת  
 ₪25% לשעה שמתוכם הגוף צריך לממן  40החינוך משלימה למעטפת את הצרכים הנלווים שהעלות 
ספת הן מרחק נסיעה מהיישוב והן בעבודות  כאשר לקחנו בחשבון שיש מקרים חריגים שזקוקים לתו

יותר יקרות, ונושא הביטוח יהיה בכפוף לייעוץ המשפטי, לשאלה על התשלום, השיב שר שלום ג'רבי  
שהמטרה שלנו להחזיר את אותם נערים ונערות למסגרת והתשלום הוא רק כלי שבאמצעותו ניתן להם 
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ל קרן, מה המעקב לבדיקת הצלחה, השיב יו"ר  ליווי ותכנים חינוכיים, לשאלת חברת הועדה, אילאי 
הועדה, שזה יהיה בשיטת המצ'ינג של מדידה והערכה אחת לחצי שנה שייבדק הגורם המאתר והממשב  
של אותם נערים, לשאלת חברת הועדה, אלישבע אנסבכר, מה סמן ההצלחה ומהן ההגדרות, השיב יו"ר  

שם בשעה שאותו נער יענה לתוכנית ויצטרף  הועדה שההגדרה תינתן לרשות המקומית וההצלחה תיו
בבוקר לסדר יום ולא   8לעבודה, והמדד יהיה במשך ההתמדה, ואם לאותו נער יהיה עניין לקום ב

להתרועע בלילה, זוהי ההצלחה. אבי מוסן הוסיף שזה מגרש חדש בתוכנית של קק"ל נעשה עבודה  
קונוביץ דיווח, יצאנו בשני שלבים, שלב    מעמיקה ומדדים להצלחה בתעסוקה ובהספקים. עו"ד מר קובי

ראשון על ידי קול קורא פומבי לבדוק את הגופים אם עומדים בניסיון ותנאי סף מקצועיים, שלב שני  
הריאיון והמיונים ואיתור צרכים של כל רשות לעבודות ולמספר הנערים. אבי מוסן הוסיף ודיווח 

ומעוניין בשת"פ עם קק"ל ויש התעניינות  מעמותות  שהביטוח לאומי כבר עוסק בזה מול משרד הרווחה 
 גדולות, כיום עובדים על תהליך של בניית אמון מול אותם גופים בצורה מקצועית וע"פ נהלי קק"ל. 

חבר הועדה, מר דני אבידור, הוסיף שצריך לעשות יחסי ציבור ולמתג את אותם נערים פרחי קק"ל, יו"ר  
חס לילד, אבל בתוכנית צריכים לעשות שינוי אדפטיבי וסבלני לילד  הועדה מדגיש יש שינוי טכני קל בי

ולרתום את כל המערכות לשינוי תפיסה ולקחת את אותם נערים שנפלטו מהמסגרת ולהכניס אותם  
 לתעסוקה גם אם כרגע אין מטרה שיחזרו לספסל הלימודים.  

ר התעסק בחינוך ונוער  מנהל המחלקה לנוער בסיכוי, מר שמעון אבוחצירה, הציג את עצמו שבעב 
בסיכוי, לקחת נערים בקצה הרצף שאיבדו אמון במערכת להרים אותם מאפס זה אתגר לא פשוט ודרך  

משאבי קק"ל שהמוטיב המרכזי הוא תעסוקה מתגמלת ודחיפה לילד והטיפול וההקשבה והליווי יחד  
צמי לאותו נער, בנוסף  עם הועדות היגוי שיהיו באחריות קק"ל במטרה לתת את הביטחון והדימוי הע

 לתוכניות בתוך הקהילה שעובדים עליהם במקביל. 
יו"ר הועדה הוסיף וסיכם, הקול קורא הוא פומבי הראיונות עם הגופים הם מקצועיים והשאיפה  

שתהיה התאמה לכלל האוכלוסיות, והרצון לרתום את חברי הועדה וכל הנוגעים בדבר, לקבל מידע  
 בכל פנייה הנעשית מול הרשויות על ידי הקול קורא.   ולייצר תהליך בשקיפות מלאה

 
  
 

  

    
  

       

 

 
 

   

       

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 , יו"ר הוועדה  שמואל ליטוב




